
PROTOKÓ Ł Nr VI/2019 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 26 marca 2019 r. 

VI/2019 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin. 

Godzina rozpoczęcia - 12.00 
Godzina zakończenia - 15.50 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 14 

Lista obecno ści stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym o 
godz. 12.00 otwarcia VI/2019 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicz ąca Rady - 
Pani Anna Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powita ła radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zast ępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin 
- Pana Rafa ła Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 
- Pana Jacka Czyżewskiego - Zastępcę  Komendanta Powiatowego Policji w Swidwinie 
- Pana Dariusza Borka - Komendanta Powiatowej Pa ństwowej Straży Pożarnej w Swidwinie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy 
- Panią  Różę  Tabaszewską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Oparznie 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. Rolnego, Ochrony Srod. i Gosp. Komunalnej UG 

Swidwin 
- Pana Bartłomieja Szewczaka - Komendanta Straży Gminnej UG Swidwin 
- Pana S ławomira Buniaka - Komendanta Gminnej Ochotniczej Stra ży Pożarnej 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w ubiegłym tygodniu zmarła 
Pani Marta Borowy - wieloletnia Dyrektor szko ły w Kluczkowie i wieloletnia Kierownik 
Gminnego Zak ładu O światy, Kultury i Sportu Gminy Swidwin. Przewodnicząca poprosi ła o 
uczczenie pamięci Pani Marty Borowy minutą  ciszy. 

Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca Rady stwierdzi ła prawomocność  obrad. 

Nieobecni radni: Iwona Piotrowicz, Agnieszka To/carska. 
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Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr V/2019 z dnia 26.02.2019 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. 
Radni w głosowaniu jawnym przyj ęli protokó ł  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 13. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicz ąca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że porządek obrad podany był  w 
zaproszeniach na Sesj ę . 
Przewodnicząca wprowadzi ła do porządku obrad uchwałę  zmieniaj ącą  plan pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej na rok 2019. Wyja śniła, że wprowadzenie zmiany jest podyktowane 
konieczno ścią  przesunięcia terminu kontroli, które zaplanowane by ły na I i II kwarta ł  2019 r. 
Projekt uchwały zostanie zaprezentowany w punkcie podj ęcie uchwał . 
Radni jednog ło śnie przyj ęli zmianę  do porządku obrad. 

Porzpdek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Bezpieczeństwo publiczne na terenie Gminy Świdwin. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Czas dla samorządów. 
7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
8. Informacje Przewodnicz ących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
9. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
10. Podj ęcie uchwał : 

1) uchwała w sprawie przyznania dotacji celowej na roboty budowlane dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. M.B. Wspomo żenia Wiernych w Rusinowie 

2) uchwała w sprawie przyznania dotacji celowej na roboty budowlane dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Sw. Ap. Piotra i Paw ła w Lekowie 

3) zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie stwierdzenia przekszta łcenia Zespołu Szkó ł  w 
Bierzwnicy w o śmioletnią  Publiczną  Szkołę  Podstawową  w Bierzwnicy 

4) w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku nr 24 
położonego w miejscowo ści Rusinowo oraz okre ślenia wysoko ści stawki bonifikaty od 
ceny sprzedaży 

5) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 24 
położonego w miejscowo ści Rusinowo oraz określenia wysoko ści stawki bonifikaty od 
ceny sprzedaży 

6) w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 34 
położonego w miejscowo ści Rusinowo oraz okre ślenia wysoko ści stawki bonifikaty od 
ceny sprzedaży 

7) w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści 
8) w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udziału w prawie własno ści budynku mieszkalnego 

i gospodarczego po łożonych w Swidwinie 
9) w sprawie zbycia nieruchomo ści w Swidwinie na rzecz użytkownika wieczystego 
10)w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  udziału w nieruchomo ści położonej w 

miejscowości Ząbrowo 
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11)w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 1 po łożonego w 
budynku nr 39 w miejscowo ści Krosino oraz okre ślenia wysoko ści stawki bonifikaty od 
ceny sprzedaży 

12)w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gmin ę  Swidwin porozumienia 
międzygminnego w sprawie przej ęcia wykonania zadania publicznego w zakresie 
zagospodarowania frakcji energetycznej odpadów komunalnych 

I 3) zmieniaj ąca plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2019. 
11.Wolne wnioski. 
12.Zakończenie. 

Ad. 4. BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE NA TERENIE GMINY ŚWIDWIN 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Pana Jacka 
Czyżewskiego Zastępcę  Komendanta Powiatowego Policji w Swidwinie. 

Pan Jacek Czyżewski przedstawi ł  analizę  roczną  stanu bezpieczeństwa na terenie Gminy 
Swidwin za 2018 r. w formie prezentacji multimedialnej (za łącznik nr 2). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie g łosu Pana Dariusza 
Borka Komendanta Powiatowego PSP w Swidwinie. 

Pan Dariusz Borek przedstawi ł  informacj ę  o stanie bezpieczeństwa w zakresie ochrony 
przeciwpożarowej na terenie Gminy Swidwin w roku 2018 (za łącznik nr 3). 

W trakcie wypowiedzi Pana Dariusza Borka na salę  obrad weszła Radna Iwona Piotrowicz. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła o zabranie głosu Pana Bartiomieja 
Szewczaka Komendanta Straży Gminnej UG Swidwin. 

Pan Bartiomiej Szewczak przedstawi ł  sprawozdanie z dzia łalności straży gminnej w Świdwinie 
za rok 2018 (załącznik nr 4). 

Pani Iwona Piotrowicz po wystąpieniu Pana Bart łomieja Szewczaka stwierdzi ła, że komendant 
nie wykonywał  nadzoru prac remontowych i naprawczych ekipy skazanych, tylko pracowników 
zatrudnionych w gminie. W zwi ązku z tym zaproponowa ła, że skoro gmina ma skazanych to 
może należałoby zwiększyć  tę  ekipę  remontową . Powiedziała, że sołtysi sobie z nimi nie radz ą, a 
strażnik dodatkowo wykonuje kawał  dobrej roboty m.in. naprawy chodników, budowy, remonty. 
Radna zwróciła się  do Wójta, że może należałoby o tym poważnie pomy śleć? Jedna osoba, która 
jednocze śnie pełni funkcj ę  strażnika gminnego i prowadzi tego typu prace. Zasugerowa ła, by 
dołożyć  do istniej ącej ekipy ekipę  skazanych, a może wtedy roboty pójdą  szybciej. 

Ad. S. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pani Bożena Wieczorek poruszyła temat obory w Cieszynie. Poinformowa ła, że w ubiegłym 
tygodniu by ła straż, która próbowała wodą  zwalić  jedną  ścianę  obory. Na miejscu był  też  
właściciel, który prawdopodobnie zobowi ązał  się  do wynaj ęcia koparki. Do dnia dzisiejszego nic 
się  tam nie dzieje, ściana wisi, a zbliżaj ą  się  wiatry i może doj ść  do nieszczęścia. 
Następnie poruszy ła temat biogazowni, o której mówi ł  Wójt na posiedzeniu komisji. Mieszka ńcy 
niepokoj ą  się  co powstanie, bo nic nie wiedz ą  na ten temat. Na og łoszeniu, które zosta ło 
wywieszone na tablicach jest napisane, że mieszkańcy mogą  składać  zażalenia do dnia 6.04, 



natomiast nic na ten temat nie wiadomo. Radna powiedzia ła, że znalazła w internecie nazw ę  tej 
firmy i była zszokowana tym co przeczyta ła. Kapitał  firmy wynosi 5 tys. zł , a firma założyła się  
w grudniu 2017 r. Radna zapytała, czy gmina sprawdza takie firmy? Mieszkańcy proszą  o 
spotkanie, czy jakie ś  wiadomości na ten temat. 
Następnie zapytała, czy kosztorys lamp przyszed ł  z elektrowni, a jeżeli tak to do kogo ma się  
zgłosić  w tej sprawie? Poprosi ła, żeby może na komisji przedstawić  informacje, bo chciałaby 
zgłosić  typy lamp w swoich wioskach. 

Pan Antoni Giluk powiedział , że głośno jest w tej chwili o przywracaniu zlikwidowanych linii 
autobusowych do miejscowo ści, które straci ły kontakt z gminą. Radny zapytał, czy kto ś  się  
zgłosił, czy prowadzone są  rozmowy o przywracaniu takich linii, a je śli tak to czy gmina jest 
przygotowana do tego, jakie miejscowo ści wyznaczyć, by z dofinansowaniem pa ństwa linie te z 
powrotem przywróci ć? 

Pan Jan Kulikowski zauważył , że droga wojewódzka nr 152 na odcinku Świdwin-Starogard 
wygrałaby w konkursie najgorszych dróg wojewódzkich w kraju. Radny od 1992 r. porusza ł  
problem wycinki drzew tam rosnących, który nie został  rozwiązany do dnia dzisiejszego. Natura 
w postaci porywistych wiatrów troch ę  pomaga, ale w małym zakresie. Nawierzchnia tej drogi 
nadaje się  jedynie do testowania wytrzyma łości aut terenowych. Radny poruszy ł  ten problem w 
obecno ści służb mundurowych, radnych powiatowych i Wójta dlatego że użytkownicy tej drogi 
nie wiedzą  już, gdzie zwrócić  się  o pomoc. Następna kwestia to śmieci na poboczu tej drogi, 
gdzie można tam znaleźć  m.in. lodówkę  i opony. Radny miał  nadziej ę , że z okazji wczorajszej 
wizyty w Swidwinie ministra zostanie ta droga posprz ątana, ale widać  że tą  droga nie jecha ł  bo 
śmieci nadal tam s ą . 
Następnie radny zapyta ł, czy jeżeli będzie miał  miejsce strajk nauczycieli, to gmina ma 
zabezpieczenie dla dzieci na czas tego strajku? 

Pani Iwona Piotrowicz poinformowała, że od wrze śnia br. będzie w Niemierzynie ok. 
dziesiątka młodzieży, która będzie dojeżdżała do szkoły średniej, a nie ma autobusu liniowego w 
tych godzinach. Dlatego radna zg łasza problem dzisiaj, by można było zainterweniować  w tej 
sprawie, że od wrze śnia potrzebna jest komunikacja dla m łodzieży z Niemierzyna do Swidwina. 
Następna sprawa to brak ci ągu komunikacyjnego dla pieszych w Niemierzynie, a w miejscu w 
którym jest on planowany stoi s łup telekomunikacji. Radna powiedzia ła, że zgłosiła tę  sprawę  do 
urzędu, ale utknęła i leży już  około miesiąca. W związku z tym poprosi ła osoby, które się  tym 
zajmuj ą  by posunęli sprawę  do przodu albo przekazali informacj ę  radnej, że ma się  tym sama 
zaj ąć . Natomiast uważa, że gmina jest jednostką  której powinna zg łosić  problem i prosić  o 
przekazanie go do powiatu lub do innych jednostek, a nie zostawiania radnej z odpowiedzi ą, że 
tego się  nie da zrobi ć . 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział , że ostatnio Komisja Rolnictwa dokona ła objazdu dróg 
gminnych. W trakcie objazdu na terenie miejscowo ści Klępczewo radny pokazywa ł  działki, 
które gmina powinna przej ąć  od KOWR. To są  działki, które otaczaj ą  osiedle, bloki, gdzie 
mieszkańcy maj ą  wykupione działki pod blokiem oraz dwa metry od szczytu i ściany frontowej, 
a pozostałość  jest własno ścią  KOWR. Taka sytuacja jest niebezpieczna, przy zakusach wykupu 
albo w kwestii użytkowania użytków zielonych, do których ani spó łdzielnia ani gmina nie maj ą  
prawa. Radny poinformowa ł , że takie przej ęcie miało już  miejsce na terenie Smardzka i poprosi ł  
by poczyni ć  kroki i przej ąć  użytki zielone wko ło bloku. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, na jakich zasadach mo żna skorzystać  z 
równiarki do równania dróg zakupionej przez gmin ę? 
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Ad. 6. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Pani Martyna Kaczmarek, Czionek Rady Soleckiej solectwa Stary Przybyslaw poruszyła 
sprawę  budowy biogazowni w sołectwie Stary Przybys ław. Poinformowa ła, że wnioskodawc ą  
jest spó łka Agro-Feniks z siedzib ą  w Białogardzie, która planuje budowę  elektrowni biogazowej 
do 1000 ky. Firma chce wybudowa ć  biogazowni ę  by produkować  biopaliwo z takich produktów 
jak: kiszonka kukurydziana, kiszonka z warzyw i owoców, gnojowica bydl ęca i odpady mi ęsne. 
Pani Martyna stwierdzi ła, że mieszkańcy sołectwa Stary Przybys ław są  przeciwni budowie tej 
biogazowni i zapytała, czy pozostali chcieliby mie ć  takie miejsce kolo siebie? 

Pan Zbigniew Niedzialek, Soltys solectwa Stary Przybyslaw powiedział , że wie iż  
mieszkańcy mogą  składać  wnioski do ,  dnia 05.04.2019 r. So łtys poinformował , że delegacja 
mieszkańców udała się  do Burmistrza Swidwina, który wyrazi ł  zgodę  na zbieranie podpisów w 
mieście. Następnie zapytał , czy so łtysi też  zechcieliby zbierać  podpisy w swoich so łectwach od 
osób niepopieraj ących budowy elektrowni biogazowej na terenie so łectwa Stary Przybys ław? 
Sołtys chciał  przeprowadzi ć  wśród sołtysów głosowanie, kto z nich jest „za" niepopieraniem 
budowy biogazowni. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że Pan Zbigniew Niedziałek ma 
prawo przekazać  listę  poparcia każdemu z sołtysów, a sołtysi wypowiedzą  się  pisemnie pod tą  
listą  popieraj ąc ją  lub nie. 

Pani Honorata Gluchowska, Soltys solectwa Rusinowo odniosła się  do tematu biogazowni. 
Powiedziała, że jeszcze niedawno dyskutowano na temat kompostowni. Stwierdzi ła, żeby 
ruszyła biogazownia trzeba najpierw materia ł  przywieźć  i zmagazynować , czyli zrobi si ę  mała 
kompostownia i biogazownia. Powiedzia ła, że obecnie często jest stosowany przedrostek „bio". 
Pani sołtys stwierdzi ła, że mieszka w Rusinowie i chce żyć  na tej wsi zdrowo i uważa, że jej 
mieszkańcy też  tego oczekuj ą . 
Następnie Pani So łtys poinformowała, że dwa dni temu zorientowała się , że w Rusinowie będzie 
sprzedawane mieszkanie w budynku nr 34 (budynek po by łej przychodni). W 2017 r. gmina 
chciała sprzedać  cały budynek i gdyby kupiła go jedna osoba nie by łoby teraz problemu. 
Natomiast mieszkanie na parterze kupi ła osoba, która ma teraz problem. Pani so łtys powiedziała, 
że nie została upoważniona by publicznie o tym mówi ć , ale stwierdzi ła, że sprawy geodezyjne 
nie zostały przed sprzedażą  wyjaśnione do końca. Dzieci tej pani maj ą  ograniczone prawa w 
poruszaniu się . Pani so łtys stwierdzi ła, że jest rozczarowana, bo nie wyobraża sobie jak może 
być  tak gnębiona samotna matka wychowuj ąca dwójkę  dzieci. 

Pan Tadeusz Wilk, Soltys solectwa Beltno zgłosił  swoj ą  miejscowość  do skorzystania z 
równiarki, ponieważ  otrzymał  informacj ę , że równiarka b ędzie robiła tylko te miejscowo ści, 
gdzie jest dojazd do posesji. Szczególnie chodzi mu o drog ę, na której są  problemy z 
odwodnieniem. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że chciałaby dowiedzieć  się  od Wójta i Kierownik 
Referatu Ochrony Srodowiska, o co chodzi z t ą  biogazownią . Sołtys z Przybys ławia rozpoczął  
już  agitacj ę, chodzi i prosi o wsparcie i g łosy, a tak naprawdę  nie wiadomo o co chodzi, kto 
zgłosił  się  do gminy, jaki to jest projekt, czego on dotyczy, jakie ju ż  zostały wydane pozwolenia. 
Radna chciałaby wiedzieć, w czym jest problem. 

PRZERWA 13.15-13.40 
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Ad. 7. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na zapytanie Pani Bożeny Wieczorek powiedzia ł , 
że zadysponował  jednostkę  OSP z Lekowa do miejscowo ści Cieszyno, bo tam nic si ę  nie dzieje 
oprócz tego, że droga gminna jest wy łączona z ruchu, a budynek stwarza zagro żenie. 
Poinformowano o sprawie Powiatowy Nadzór Budowlany oraz inne s łużby. Wójt powiedział , że 
miał  prawo zadysponowa ć  jednostkę  OSP i to miejsce, które w szczególny sposób zagra żało 
zostało przewrócone, natomiast straż  nie dysponuje takimi si łami, żeby ten budynek ca łkiem 
zwalić . Na miejscu był  właściciel, który zobowi ązał  się  zapewnić  sprzęt do zepchnięcia ścian do 
środka. Niestety do dzisiaj nie zosta ło to zrobione. W związku z tym Wójt zleci ł  Pani prawnik 
przygotowanie wniosku do prokuratury. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki zwrócił  się  do Przewodniczącej Rady z propozycj ą  zmiany 
porządku posiedzenia tak, by przed zapytaniami móg ł  przedstawiać  sprawozdanie z prac w 
okresie między sesjami. W dniu dzisiejszym zosta ła przygotowana obszerna informacja na temat 
biogazowni, wi ęc nie powtarza łyby się  pytania, które pad ły na sali, bo być  może informacja 
byłaby wystarczaj ąca. 

Odno śnie o świetlenia Wójt poinformował , że gmina otrzymała kosztorys, który jeszcze nie by ł  
analizowany. Wójt doda ł , że czeka na spotkanie z dyrektorem, natomiast to s ą  te miejsca, które 
były zgłaszane i które maj ą  być  doświetlone. Po spotkaniu b ędzie mógł  udzielić  dodatkowych 
informacji. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na zapytanie Pana Antoniego Giluka powiedzia ł , 
że dużo się  mówi o przywracaniu linii autobusowych, ukazuj ą  się  informacje prasowe, natomiast 
żadnych oficjalnych informacji gmina nie posiada. Nie wiadomo te ż  kto ma pokrywać  koszty, 
jakie będzie dofinasowanie, jak to będzie robione. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do zapytania Pana Jana Kulikowskiego 
dotyczącego drogi wojewódzkiej nr 152 powiedzia ł , że jest ona w trakcie przeprojektowywania. 
Droga przeznaczona jest do przebudowy i w odpowiedzi na pismo, które gmina sk ładała w 
zeszłym roku do Zarządu Dróg Wojewódzkich otrzymano informacj ę , że droga przeznaczona 
jest do przebudowy i ZDW nie b ędzie ponosi ł  dodatkowych kosztów do chwili przebudowy. 
Kiedy będzie realizacja tej przebudowy trudno powiedzie ć . 
Natomiast w sprawie strajku odpowiedzi udzieli Kierownik Referatu O światy. Temat tego, czy 
gmina jest przygotowana na strajk nauczycieli zostanie omówiony na posiedzeniu Komisji 
Oświaty w dniu 29.03.br. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na zapytanie Pani Iwony Piotrowicz powiedzia ł , 
że możliwe jest, iż  zostaną  uruchomione, tak mocno nagłaśniane w tej chwili, zlikwidowane 
linie autobusowe, a jeżeli nie to gmina b ędzie rozmawiać  z powiatem. Natomiast o reaktywacji 
tych linii nic nie wiadomo. Obecnie funkcjonuj ą  linie prywatne, a samorz ąd nawet nie ma 
możliwości ich dofinasowania. W zwi ązku z tym, gdy przedsiębiorca uważa, że jest to dla niego 
nierentowne, to pozostaje wiele miejscowo ści na terenie gminy bez mo żliwości dojazdu 
autobusem do miasta. 
Odnośnie zgłoszonego problemu ze światłowodem to gmina jest po rozmowach z firm ą  Orange. 
Obecnie firma realizuje projekt pod łączania szkó ł  do sieci światłowodowej, a w późniejszym 
etapie, ale bez bli żej określonego terminu, będą  realizować  światłowody również  do małych 
miejscowo ści. Wójt doda ł , że w tej chwili na dużych odcinkach światłowody są  robione metodą  
przecisku, więc chodnik nie powinien być  przeszkodą . 



Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do wypowiedzi Pana Krzysztofa Kaszuby 
dotyczącej przej ęcia przez gminę  działek od KOWR powiedzia ł , że w trakcie poprzedniej 
kadencji gmina wystąpiła do KOWR o przej ęcie blisko 39 dzia łek oraz zrobiono zmiany w 
studium. Z tego wszystkiego na chwil ę  obecną  zostało przej ętych ok. 11 działek, a pozostałe 
czekaj ą  na przej ęcie. Nie wiadomo sk ąd wynikaj ą  te opóźnienia. W listopadzie 2018 r. dzia łki 
zostały zlustrowane, jednak odpowiedzi nie ma do dzisiaj. Wójt doda ł , że w tym temacie 
porozmawia z dyrektorem KOWR w Koszalinie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc na zapytanie Przewodnicz ącej Rady Pani Anny 
Olejniczak powiedział , że jeżeli warunki atmosferyczne poprawi ą  się  i będzie można pracować  
równiarką, to jeden dzień  w tygodniu do dyspozycji gminy b ędzie ciągnik z GZGK. Wójt doda ł , 
że dlatego była pro śba do so łtysów o zgłaszanie, które odcinki nale ży zrobić . Po spotkaniu z 
Komisją  Rolnictwa, która dokonała objazdu dróg, zostanie ustalony plan, które drogi w 
pierwszej kolejno ści powinny być  zrobione równiarką . 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odnosząc się  do wypowiedzi Pani Honoraty G łuchowskiej 
dotyczącej sprzedaży mieszkania w Rusinowie poinformowa ł , że był  wniosek o sprzedaż  całego 
budynku, natomiast dzia łka pozostaje jako wspó łudział . Z różnych wzgl ędów są  problemy z 
podziałem tej działki. Sprzedawany jest lokal i jako wspó łudział  w działce. Natomiast jeżeli 
dwóch sąsiadów nie potrafi się  porozumieć, to nie wiadomo jak ten wspó łudział  ustalą. Jest 
zrobiony projekt podzia łu, który zgodnie z zasadami powinien by ć  podzielony wzdłuż  ścian 
konstrukcyjnych natomiast tam takie rozwi ązanie by łoby absurdem. Dlatego geodeci stwierdzili, 
że nie ma możliwości zadowolenia obu stron i podziału działki w taki sposób, żeby każdy był  
zadowolony. 

Pani Anna Pietryka przedstawi ła obszerną  informacj ę  dotyczącą  budowy biogazowni w Starym 
Przybys ławiu (załącznik nr 5). 

Pani Anna Pietryka dodała, że w miejscowo ści Rzepczyno w gminie Brze żno znajduje się  
biogazownia rolnicza o mocy 0,8 MW. Obiekt jest zasilany substratem pochodz ącym z własnej 
hodowli tj. obornik i gnojownica oraz kiszonki powsta łej w wyniku kiszenia kukurydzy i traw 
pozyskanych z własnych pól. Z informacji przekazanych przez pracowników urz ędu wynika, że 
mieszkańcy narzekaj ą  tylko na odór nawozów, które wylewane s ą  na pola. Jednakże taki sam 
odór pojawia się  przy wylewaniu nawozów przez rolników. 
W odniesieniu do wypowiedzi Pani Honoraty G łuchowskiej dotyczącej biogazowni, Pani 
Kierownik poinformowała, że od Rusinowa do miejsca instalacji biogazowni w Starym 
Przybysławiu odległość  wyniosłaby 9 km, natomiast na terenie Gminy Łobez wybudowana 
biogazownia znajduje si ę  w odległości 2,5 km od Rusinowa. 
Pani Kierownik poinformowa ła, że cała dokumentacja dotycz ąca biogazowni znajduje si ę  w 
referacie rolnym i mo żna się  z nią  zapoznać . 

Pani Bożena Wieczorek powiedziała, że z tego co us łyszała to płynna masa będzie wylewana 
na pola. Następnie zapytała, co będzie się  działo z gęstszą  masą? 

Pani Anna Pietryka powiedziała, że będzie jako nawóz, substrat sta ły. 

Pan Zbigniew Niedzia łek, So łtys so łectwa Stary Przybys ław powiedział , że był  w Gminie 
Brzeżno. Sołtys zapytał , dlaczego inwestor chce wybudowa ć  biogazowni ę  blisko Uj ścia wody, a 
nie gdzie ś  pod lasem? Sołtys stwierdzi ł , że zdrowie mieszkańców jest ważniejsze niż  energia. 

Pani Iwona Piotrowicz poprosiła Wójta o przedstawienie swojej opinii, co na ten temat my ś li, 
czy czuje zagrożenie. Radna zapyta ła, czy mieszkańcy mają  się  czego bać , czy nie? 
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Wójt Pan Kazimierz Lechocki powiedział , że informacje które przekaza ła Pani Kierownik 
miały rozja śnić  wszystkim problem biogazowni. Wójt nie chcia łby, żeby zostało to odebrane 
jako namawianie, czy pokazywanie tylko dodatnich stron biogazowni. Doda ł , że w Grzmiącej 
funkcjonuje biogazownia przy mie ście, która ogrzewa po łowę  miasta, bo produktem ubocznym 
biogazowni jest temperatura. Wójt powiedzia ł , że nie miał  w obowiązku wystąpić  na tym etapie 
o opinię  mieszkańców, ale nie chce nic robi ć  wbrew mieszkańcom. Musi rozważyć  różne 
aspekty, zarówno wp ływów podatkowych, dochodów do bud żetu, czyli strony pozytywne i 
negatywne. Wójt stwierdzi ł , że na pewno nie wyst ąpi przeciwko mieszkańcom. 

Pan Lech Lipka, Soltys solectwa Berkanowo wyraził  swoje zdanie na temat biogazowni. 
Sołtys stwierdzi ł , że nikt nie potwierdzi, że tak faktycznie jest, jak przedstawi ła to Pani 
Kierownik. Natomiast ważne jest to, czy liczy si ę  opinia mieszkańców i ich odczucia. Zauwa żył , 
że trzeba sprawdzi ć , czy kto ś  nie robi biznesu kosztem zdrowia mieszka ńców. 
Następnie sołtys stwierdzi ł , że źle jest ustawiony porządek Sesji i należy go zmienić . Bo w 
którym miejscu mia łby zadać  pytanie jak punkt „czas dla samorz ądu" już  był, a pojawi ły się  
pytania po sprawozdaniu Wójta. Zaproponował , by punkt „czas dla samorz ądu" był  po punktach 
dotyczących informacji przewodniczących komisji i po sprawozdaniu Wójta. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak powiedziała, że będzie korzystała z uprawnień  
ustawowych do sporządzania porządku obrad. Dodała, że ta formuła porządku obrad funkcjonuje 
od wielu łat i do tej pory to nie przeszkadza ło. A na pytanie so łtysa, w którym momencie nale ży 
zgłaszać  pytania po sprawozdaniu Wójta, odpowiedzia ła, że jest jeszcze celowo przed 
zakończeniem pozostawiony punkt „wolne wnioski", gdzie mo że wywiązać  się  dyskusja na 
temat spraw poruszanych w poprzednich punktach. Przewodnicz ąca dodała, że weźmie pod 
uwagę  sugestię  sołtysa. 

Pan Krzysztof Kaszuba powiedział , że należy zwrócić  uwagę  na wiarygodno ść  inwestora, 
którego kapitał  założycielski wynosi 5 tys. A. Dodał , że nawet gdy inwestor przyst ępuje do 
ocieplania czy malowania budynku to musi gwarantowa ć  wykonanie inwestycji swoim 
maj ątkiem. 

Pani Martyna Kaczmarek, Cz łonek Rady Soleckiej so łectwa Stary Przybyslaw powiedziała, 
że trzeba zwróci ć  uwagę , że firma po 2-3 latach si ę  wyniesie, a so łectwo zostanie z bałaganem. 

Pan Tomasz Makowski powiedział , że aby wyprodukować  11.500 ton kiszonki, czy innych 
odpadów to musi być  wszystko przywo żone skądś , bo nie da rady tego wyprodukowa ć  na terenie 
gminy. To jest bardzo du ża inwestycja, która nie ma racji bytu, bo na terenie lokalnym Gminy 
Swidwin nie jest ona potrzebna i nie ma zapotrzebowania, by biogazownia funkcjonowa ła. 
Radny stwierdzi ł , że nie da rady tyle materia łu zebrać  w tysiącach ton z terenu gminy, bo gmina 
nie posiada żadnej rzeźni. Dodał , że Brzeżno funkcjonuje na takiej zasadzie, że sami sieją  
kukurydzę . Radny zapyta ł, czy wszyscy rolnicy teraz b ędą  siali kukurydzę  dla biogazowni? 

Pani Anna Pietryka powiedziała, że jeżeli będą  podpisane intratne umowy z rolnikami to mo że 
by tak było. Niemniej jednak mówiąc o rynku lokalnym może inwestor miał  na myśli powiat, 
może część  województwa. Pani Kierownik nie potrafi powiedzie ć  jaki obszar inwestor bra ł  pod 
uwagę . 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak na podstawie *20 statutu Gminy Świdwin 
odczytała pisemną  odpowiedź  na interpelacj ę  złożoną  na poprzedniej sesji. Odpowied ź  na 
interpelacj ę  przekazano 14.03.20 19 r. (za łącznik nr 6). 
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Następnie Przewodnicz ąca poinformowa ła, że w dniu 21.03.2019 r. złożyła w sekretariacie 
Urzędu Gminy wniosek o dodatkowe wyja śnienia do przedstawionych odpowiedzi na 
interpelacj ę , który odczytała (załącznik nr 7). 

Ad. 8. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Pan Tomasz Makowski - Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Le śnictwa, Ochrony 
Srodowiska, Bezpiecze ństwa i Przestrzegania Prawa poinformowa ł , że Komisja w okresie 
międzysesyjnym dokona ła objazdu dróg gminnych i na najbli ższym posiedzeniu wytypuje drogi 
do naprawy. 

Pani Halina Cybul - Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowa ła, że w okresie 
międzysesyjnym zgodnie z planem pracy Komisja podejmowa ła takie tematy jak: kontrola 
GOPS w zakresie realizacji umowy na dożywianie, kontrola realizacji przez Wójta uchwa ł  Rady 
Gminy podj ętych w 2018 r. oraz udzielonych odpowiedzi na wnioski, zapytania i interpelacje 
radnych złożone podczas sesji Rady Gminy, kontrola dotacji przyznanych w roku 2018 na 
dofinansowanie kosztów budowy przydomowych oczyszczalni ścieków. Komisja nie zakończyła 
swojej pracy. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie mi ędzysesyjnym 
Rada obradowa ła na wspólnym posiedzeniu podczas którego przedstawione zosta ło 
sprawozdanie z działalności Srodowiskowego Domu Samopomocy w Kl ępczewie za 2018 r., 
omówiono projekty uchwał  na V Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 
Ponadto w okresie międzysesyjnym do Biura Rady wp łynęły następuj ące pisma: rozstrzygni ęcie 
nadzorcze Wojewody Zachodniopomorskiego stwierdzaj ące nieważność  *3  ust. 7, *4  ust. 4 
uchwały Nr IV/34/2019 Rady Gminy Swidwin z dnia 11.02.2019 r. w sprawie okre ślenia zasad 
wnoszenia, cofania i zbywania udzia łów i akcji przez Wójta Gminy. W dniu 21.03.2019 r. do 
Biura Rady wpłynęło Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Gminnego Programu Przeciwdzia łania 
Narkomanii za rok 2018. W dniu 22.03.20 19 r. Biura Rady wp łynęło pismo z Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o wszczęciu postępowania w sprawie stwierdzenia niewa żności uchwał  z dnia 
26.02.2019 r. Nr V/43/2019 i Nr V/44/2019. Uchwa ły te będą  w dniu dzisiejszym podejmowane 
ponownie. 

PRZERWA 14.40-15.00 

Ad. 9. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Informacj ę  z działalności w okresie między sesjami przedstawi ł  Wójt Pan Kazimierz Lechocki 
Pani Anna Pietryka - Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Srodowiska i Gospodarki 
Komunalnej UG Swidwin oraz Pan Sebastian Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, 
Sportu i Zdrowia UG Swidwin. 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej 
w bieżącym okresie: 

- aktualnie prowadzone są  następuj ące postępowania w sprawie wydawania decyzji o 
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środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  przedsięwzięcia: 
- budowa elektrowni biogazowej o mocy do 1000 kW na dzia łkach nr 1/12 i 1115 

obręb Przybysław; wydano postanowienie dot. potrzeby przeprowadzenia oceny 
oddziaływania na środowisko i ustalono zakres raportu 

- przebudowa jednotorowego odga łęzienia od linii 110 kV (słup nr 87) relacji 
Białogard - Łobez w kierunku GPZ (g łówny punkt zasilaj ący) Swidwin na linię  
dwutorową; gmina wystąpiła o wydanie opinii co do potrzeby przeprowadzenia 
oceny oddziaływania na środowisko do Powiatowego Inspektoratu Sanitarnego w 
Swidwinie, Regionalnej Dyrekcji Ochrony Srodowiska w Szczecinie oraz 
Państwowego Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie w Szczecinie; wnioskodawc ą  
jest „SPIE Elbud" Gdańsk S.A. działający na podstawie udzielonego 
pełnomocnictwa przez ENERGA-OPERATOR S.A. 

- budowa Elektrowni S łonecznej „Gola Dolna 1" wraz z infrastruktur ą  towarzyszącą  
na działce nr 14 o mocy do 1 MW; gmina wyst ąpiła do RDOS, Sanepidu i Wód 
Polskich o wydanie opinii co do potrzeby przeprowadzenia oceny oddzia ływania na 
środowisko; wnioskodawca - RES 2 Sp. z o.o. Warszawa 

- budowa Elektrowni S łonecznej „Gola Dolna II" wraz z infrastruktur ą  towarzyszącą  
na działce nr 14 o mocy do 1 MW; gmina wyst ąpiła do RDOS, Sanepidu i Wód 
Polskich o wydanie opinii co do potrzeby przeprowadzenia oceny oddzia ływania na 
środowisko; wnioskodawca - RES 2 Sp. z o.o. Warszawa 

- budowa Elektrowni S łonecznej „Gola Dolna III" wraz z infrastruktur ą  towarzyszącą  
na działce nr 26/24 o mocy do 1 MW; gmina wystąpiła do RDOS, Sanepidu i Wód 
Polskich o wydanie opinii co do potrzeby przeprowadzenia oceny oddzia ływania na 
środowisko; wnioskodawca - RES 2 Sp. z o.o. Warszawa 

- budowa Elektrowni S łonecznej „Gola Dolna IV" wraz z infrastruktur ą  towarzyszącą  
na działce nr 26/24 o mocy do 1 MW; gmina wystąpiła do RDOS, Sanepidu i Wód 
Polskich o wydanie opinii co do potrzeby przeprowadzenia oceny oddzia ływania na 
środowisko; wnioskodawca - RES 2 Sp. z o.o. Warszawa; w łaścicielem wszystkich 
wymienionych działek w tych postępowaniach jest osoba fizyczna (rolnik) 

- budowa obory przeznaczonej dla 500 DJP ja łówek powyżej 6 miesiąca życia do 19 
miesiąca życia lub krów zasuszonych na dzia łce nr 222/12 obręb Bierzwnica - 
postępowanie dotyczy zmiany decyzji wydanej w dniu 28.05.201 8 r. 

w wyniku zapytania ofertowego na „Usuwanie barszczu Sosnowskiego z terenu Gminy 
Swidwin - etap II" wybrano ofert ę  Spółdzielni Mieszkaniowej MEWA w Klępczewie na 
kwotę  22.120,00 zł  (do urzędu wpłynęło 8 ofert); aktualnie gmina czeka na weryfikacj ę  
wniosku złożonego do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska w Szczecinie 
Biuro w Koszalinie - dofinansowanie wyniesie 75 %; kryterium wyboru oferty by ło 
100% cena 
w dniu wczorajszym przeprowadzono kontrol ę  w schronisku dla bezdomnych zwierząt w 
Choszcznie; wynik kontroli pozytywny; w wyniku kontroli stwierdzono, że psy 
przebywaj ą  w kojcach, posiadaj ą  ocieplone budy, wszystkie zwierz ęta są  zaszczepione, 
są  w dobrej kondycji, zadbane i czyste; prowadzona jest pe łna dokumentacja 
weterynaryjna; obecnie w schronisku przebywa 222 psów, z czego 7 od łowionych z 
gminy Swidwin 
w dniu 06.04.20 19 r. (sobota) odbędzie się  zbiórka odpadów wielkogabarytowych 
złożono wniosek do Wojewody Zachodniopomorskiego o dotacj ę  na zwrot podatku 
akcyzowego dla rolników na kwot ę  680 tys. zł ; wydano 250 decyzji z wyliczeniem 
zwrotu podatku akcyzowego zawartego w cenie oleju nap ędowego 
w związku z wnioskami złożonymi przez najemców na zlecenie urz ędu rzeczoznawca 
majątkowy wykonał  wyceny nieruchomo ści lokalowych; są  to trzy lokale w Rusinowie i 
jeden w Krosinie 
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- oprócz tego rzeczoznawca wyceni ł  budynek gospodarczy w Ząbrowie - planowana 
sprzedaż  w przetargu ograniczonym dla wspó łwłaścicieli działki nr 15, następnie udział  
w wysokości 1/12 w nieruchomo ści zabudowanej w Swidwinie przy ul Gda ńskiej - 
planowana sprzedaż  bezprzetargowa dla wspó łwłaściciela nieruchomo ści, udziały w 
nieruchomo ści w Przymiarkach - sprzeda ż  bezprzetargowa dla wspó łwłaściciela i 
kolejna wycena to przekszta łcenie prawa użytkowania wieczystego we w łasność  i są  to 
działki przy ulicy Spółdzielczej w Swidwinie nr 16/29 i 16/31 o łącznej powierzchni 
0,6030 ha 

- wydano cztery decyzje obr ęb Przybysław, Klępczewo, Bełtno i Rusinowo o 
rozgraniczeniu nieruchomo ści położonych wzdłuż  drogi wojewódzkiej nr 152 w zwi ązku 
z jej rozbudową  na odcinku Starogard - Swidwin; w post ępowaniu wzi ęło udział  70 
właścicieli działek, które by ły rozgraniczane 

- w dniu 12 marca odby ł  się  przetarg nieograniczony na sprzeda ż  % współwłasności 
nieruchomo ści zabudowanej po łożonej w Berkanowie; wadium wp łacił  jeden uczestnik; 
22 marca podpisano akt notarialny; nieruchomo ść  została zbyta za kwotę  21.210 zł  

- pracownicy Referatu zajmowali si ę  przygotowywaniem 9 projektów uchwa ł  na dzisiejszą  
sesj ę  

- wydawane s ą  postanowienia i decyzje dotycz ące podziału nieruchomo ści oraz 
zaświadczenia do podziałów rolnych 

- nadawane s ą  numery porządkowe dla nieruchomo ści 
- wydawane są  zaświadczenia o przeznaczeniu w planie zagospodarowania przestrzennego 

oraz zaświadczenia dla właścicieli gruntów 
- wydawane są  zezwolenia na usunięcie drzew i krzewów 
- prowadzenie prac przy remontach i bie żącym utrzymaniu dróg - naprawy nawierzchni 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia w bie żącym 
okresie: 

- bieżąca obsługa świetlic gminnych (wynajmy, drobne naprawy, przegl ądy okresowe 
zaopatrzenie w opa ł) 

- dowóz dzieci z terenu gminy Świdwin do szkó ł  specjalnych oraz pensjonariuszy do ŚDS 
w Klępczewie 

- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie 
- realizacja funduszy so łeckich 
- pomoc w przygotowaniu „Grantów So łeckich 2019"; gmina Świdwin złożyła 14 

wniosków 
- realizacja zadania w ramach Programu i Rz ądowego Senior + (organizacja zaj ęć  dla 

seniorów); otrzymane dofinansowanie 26.800 z ł  na realizacj ę  zaj ęć  edukacyjnych, 
spotkań  ze specjalistami, warsztaty umiej ętno ści, terapii zaj ęciowej, organizacja 
wyjazdów integracyjnych 

- podpisanie umowy z Fundacj ą  Legalna Kultura w ramach zadania „Ja w internecie" 
całkowita warto ść  zadania 67.200 z ł  z przeznaczeniem na szkolenia i zakup sprz ętu 
(laptopy i aparat) 

- rozliczenie kontraktu samorz ądowego (gmina jest po kontroli WUP) 
- przygotowanie projektu Regulaminu wynagradzania nauczycieli obowi ązującego od 

01.09.2019 r.; w dniu 04.03.2019 odbyło się  spotkanie konsultacyjne, organ 
prowadzącego, dyrektorzy szkó ł , związki zawodowe, przewodnicz ący komisji oświaty, 
uzyskali śmy na pi śmie pozytywną  opinię  związków zawodowych na kolejn ą  sesj ę  będzie 
przygotowana uchwa ła w tym temacie 

- przygotowanie uchwał  na Sesj ę  Rady Gminy 
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- złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot części kosztów poniesionych w 
związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 

- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- przygotowano wniosek o p łatność  na dokształcanie pracowników młodocianych 
- organizacja turniejów i zaj ęć  sportowych w hali sportowej w Lekowie, 

- organizacja Mistrzostw Powiatu w pi łce ręcznej dziewcząt klas IV-VI - Lekowo, 
01.03.2019 

- organizacja Turniej Brydża Sportowego o Puchar Wójta Gminy Świdwin - 
Bierzwnica, 02.03.20 19 

- organizacja Wojewódzki Turniej Pi łki Ręcznej Dziewcząt - Liga Miast - Lekowo, 
15-16.03.2019 r. 

- organizacja Gminnego Dnia So łtysa - Cieszeniewo, 15.03.2019 r. 
- bieżąca wspó łpraca ze szko łami i świetlicami, 
- zakończono adaptacj ę  pomieszczeń  na utworzenie miejsc opieki nad dzie ćmi do lat 3 

(tzw. żłobki) w miejscowo ści Kluczkowo i Oparzno po 8 miejsc; trwa nabór kadry do 
obydwu żłobków (osoby w charakterze opiekuna, pomocy opiekuna, i % etatu 
pracownika gospodarczego; do 15.04.20 19 potrwa kwestia wyposa żenia obiektów i 
planowane uruchomienie na pocz ątku maja 

Odnośnie strajku nauczycieli to w Publicznej Szkole Podstawowej w Lekowie 75% kadry 
opowiedziało się  za strajkiem, w Publicznej Szkole Podstawowej w Oparznie by ło to 100%, 
w Publicznej Szkole Podstawowej w Bierzwnicy 55% kadry. Obowiązkiem dyrektora jest 
zabezpieczyć  szkołę  pod względem opieki nad dziećmi w czasie trwania strajku. Dyrektorzy 
i katecheci b ędą  mieli obowiązek zaj ąć  się  dziećmi jak również  ci nauczyciele którzy nie 
strajkuj ą . Szkoły nie będą  zamknięte w okresie strajku. Nie wiadomo jak b ędzie wyglądała 
sytuacja w przypadku egzaminów, gmina czeka na informacje w sprawie wyników 
negocjacji organizacji zwi ązkowych i rządu. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki dodał , że ostateczna decyzja jak zostanie zabezpieczona 
opieka nad dziećmi zapadnie na spotkaniu z dyrektorami szkó ł  na Komisji Oświaty. 

Zadania realizowane na stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych w bieżącym 
okresie: 

- zostały wysłane ostateczne poprawki do projektu pn. „Przebudowa (modernizacja) 
istniej ącej oczyszczalni ścieków bez zmiany sposobu u żytkowania działki 76/25, wraz z 
wymianą  urządzeń  oraz sieci odprowadzaj ącej w miejscowo ści Krosino"; w dniu 
22.03.2019 r. do Urzędu Gminy Swidwin wpłynęło pismo z Urzędu Marszałkowskiego o 
pozytywnym zako ńczeniu weryfikacji dokumentów niezbędnych do podpisania umowy, 
która zostanie podpisana w późniejszym terminie; 

- zostały wysłane ostateczne poprawki do projektu pn. „Budowa kanalizacji sanitarnej 
wraz z oczyszczalni ą  ścieków i przepompowniami w miejscowo ści Bystrzyna i 
Dobrowola, gm. Swidwin" 

- zostało sporządzone sprawozdanie z trwa łości projektu dla zadania pn. „Zakup fabrycznie 
nowego samochodu ratowniczo-ga śniczego z funkcj ą  ograniczania skażeń  dla OSP 
Bierzwnica" 

- Złożono korektę  wniosku o płatność  dla zadania „Budowa placu rekreacyjno-sportowego 
wraz z budową  boiska wielofunkcyjnego w Bierzwnicy 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki poinformował , że Gmina Świdwin otrzymała zaproszenie z 
partnerskiej Gminy Sanitz na wyjazd dla 40-osobowej delegacji w dniach 13-15.09.2019 r. 
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W dniu 02.04.2019 r. o godz. 13.00 w Klubie Seniora w Krosinie odb ędzie się  szkolenie dla 
sołtysów z funduszy so łeckich. 

Zadania realizowane na stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych w bieżącym 
okresie: 

- w dniu 25 marca br. nastąpiło otwarcie ofert w nast ępuj ących postępowaniach 
- termomodernizacja szko ły w Oparznie - wp łynęło 9 ofert 
- rozbudowa i modernizacja świetlic wiejskich w Be łtnie, Ząbrowie i Starym 

Przybysławiu - wp łynęło 5 ofert 
- wydanych zosta ło 8 decyzji o warunkach zabudowy 

Ad. 10. PODJĘCIE UCHWAL 

Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Sekretarz 
Gminy Panią  Halinę  Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwał : 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie przyznania 
dotacji celowej na roboty budowlane dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. M.B. Wspomo żenia 
Wiernych w Rusinowie (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 8 do protoko łu). 
Uchwala Nr VI/46/2019 w sprawie przyznania dotacji celowej na roboty budowlane dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. M.B. Wspomo żenia Wiernych w Rusinowie została przyj ęta głosami: 
„za" - 13 głosów, „wstrzymuj ący się" - 1 głos (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
9 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie przyznania 
dotacji celowej na roboty budowlane dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. Sw. Ap. Piotra i Paw ła 
w Lekowie (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 10 do protoko łu). 
Uchwala Nr VI/47/2019 w sprawie przyznania dotacji celowej na roboty budowlane dla Parafii 
Rzymskokatolickiej pw. Sw. Ap. Piotra i Paw ła w Lekowie zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 
głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 11 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  zmieniaj ącą  uchwałę  w 
sprawie stwierdzenia przekszta łcenia Zespo łu Szkół  w Bierzwnicy w o śmioletnią  Publiczną  
Szkołę  Podstawową  w Bierzwnicy (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 12 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr VI/48/2019 zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie stwierdzenia przekszta łcenia Zespo łu 
Szkół  w Bierzwnicy w o śmioletnią  Publiczną  Szkołę  Podstawową  w Bierzwnicy została przyj ęta 
jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 13 do 
protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku nr 24 po łożonego w miejscowo ści Rusinowo 
oraz okre ślenia wysoko ści stawki bonifikaty od ceny sprzedaży (treść  uchwały stanowi załącznik 
nr 14 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr VI/49/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 1 w 
budynku nr 24 położonego w miejscowo ści Rusinowo oraz okre ślenia wysokości stawki 
bonifikaty od ceny sprzedaży została przyj ęta głosami: „za" - 12 g łosów, „wstrzymuj ący się" - 2 
głosy (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protoko łu). 
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Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 24 po łożonego w miejscowo ści Rusinowo 
oraz okre ś lenia wysoko ści stawki bonifikaty od ceny sprzeda ży (treść  uchwały stanowi załącznik 
nr 16 do protoko łu). 
Uchwala Nr VI/50/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 w 
budynku nr 24 położonego w miejscowości Rusinowo oraz okre ślenia wysoko ści stawki 
bonifikaty od ceny sprzedaży została przyj ęta głosami: „za" - 12 g łosów, „wstrzymuj ący się" - 2 
głosy (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 17 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 34 po łożonego w miejscowości Rusinowo 
oraz okre ślenia wysoko ści stawki bonifikaty od ceny sprzeda ży (tre ść  uchwały stanowi załącznik 
nr 18 do protoko łu). 
Uchwala Nr VI/51/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 w 
budynku nr 34 po łożonego w miejscowości Rusinowo oraz okre ślenia wysokości stawki 
bonifikaty od ceny sprzedaży została przyj ęta głosami: „za" - 11 g łosów, „wstrzymuj ący się" - 3 
głosy (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 19 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na nieodpłatne nabycie nieruchomo ści (treść  uchwały stanowi załącznik nr 20 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr VI/52/2019 w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści 
została przyj ęta jednogło śnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
21 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na zbycie udzia łu w prawie własności budynku mieszkalnego i gospodarczego po łożonych w 
Swidwinie (treść  uchwały stanowi załącznik nr 22 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr VI/53/2019 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udzia łu w prawie własności 
budynku mieszkalnego i gospodarczego po łożonych w Swidwinie zosta ła przyj ęta jednogło śnie 
14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 23 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie zbycia 
nieruchomo ści w Swidwinie na rzecz użytkownika wieczystego (tre ść  uchwały stanowi 
załącznik nr 24 do protoko łu). 
Uchwała Nr VI/54/2019 w sprawie zbycia nieruchomo ści w Swidwinie na rzecz użytkownika 
wieczystego zosta ła przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 25 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż  udziału w nieruchomości położonej w miejscowo ści Ząbrowo (tre ść  uchwały 
stanowi załącznik nr 26 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr VI/55/2019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  udziału w nieruchomo ści 
położonej w miejscowo ści Ząbrowo została przyj ęta głosami: „za" - 13 głosów, „wstrzymuj ący 
się" - 1 głos (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 27 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 1 po łożonego w budynku nr 39 w miejscowo ści Krosino 
oraz okre ślenia wysoko ści stawki bonifikaty od ceny sprzeda ży (treść  uchwały stanowi załącznik 
nr 28 do protoko łu). 
Uchwala Nr VI/5612019 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 1 
położonego w budynku nr 39 w miejscowo ści Krosino oraz okre ślenia wysoko ści stawki 
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bonifikaty od ceny sprzedaży została przyj ęta głosami: „za" - 13 g łosów, „wstrzymuj ący się" - 
głos (imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 29 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie przez Gmin ę  Swidwin porozumienia międzygminnego w sprawie przej ęcia 
wykonania zadania publicznego w zakresie zagospodarowania frakcji energetycznej odpadów 
komunalnych (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 30 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr VI/57/2019 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gmin ę  Swidwin 
porozumienia mi ędzygminnego w sprawie przej ęcia wykonania zadania publicznego w zakresie 
zagospodarowania frakcji energetycznej odpadów komunalnych zosta ła przyj ęta jednogło śnie 14 
głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 31 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  zmieniaj ącą  plan pracy i 
kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2019 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 32 do protoko łu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak wyjaśniła, że załącznik do uchwały praktycznie 
się  nie zmienił , a różnica jest tylko taka, że termin wykonania I kwarta ł  i II kwartał, nazwany 
został  łącznie jako I pó łrocze, natomiast tematy pozosta ły bez zmian. 

Uchwa ła Nr VI/58/2019 zmieniaj ąca plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2019 
została przyj ęta jednogłośnie 14 głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi załącznik nr 
33 do protoko łu). 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Pani Anna Pietryka odniosła się  do zarzutu so łtys Pani Honoraty G łuchowskiej dotyczącego 
He przygotowanej do sprzeda ży nieruchomości w Rusinowie. Pani Kierownik nie zgadza si ę , że 
sprzedaż  była źle przygotowana pod wzgl ędem geodezyjnym. Stwierdzi ła, że jeżeli sprzedaje si ę  
lokal z udziałem w gruncie to nie ma mo żliwości podziału tej działki. Działka jest zabudowana 
budynkiem dwulokalowym, gdzie lokal sprzedawany w przetargu nieograniczonym znajduje si ę  
na parterze budynku i zajmuje ca ły parter, natomiast drugi lokal w ca łości znajduje się  na 
pierwszym piętrze. Dlatego nie ma mo żliwości podziału działki jeżeli tak są  usytuowane lokale. 
Gdyby lokale by ły usytuowane jeden po lewej, drugi po prawej stronie budynku wtedy po 
ścianie konstrukcyjnej mo żna byłoby dokonać  takiego podziału. W tym wypadku nie ma takiej 
możliwo ści. Zawsze w sytuacji kiedy sprzedaje si ę  lokal który jest po łożony w budynku 
kilkulokalowym, to sprzedawany jest lokal wraz z udzia łem w gruncie. Nie ma w tym gruncie 
wydzielonej własności, tak jak udziały są  wyliczone. Odbywa si ę  to na zasadzie porozumienia 
między wspó łwłaścicielami tej nieruchomo ści. 

Pani Iwona Piotrowicz powiedziała, że chciała przeprosi ć  Pana Bartłomieja Szewczaka 
Komendanta Straży Gminnej, bo pozwoliła sobie na żart po wypowiedzi odno śnie tego, co zrobi ł  
w trakcie roku. To by ła cykliczna informacja, któr ą  co roku przedstawia o swoich pracach 
budowlano-remontowych w gminie i o pracy jako stra żnika gminnego. Radna chcia ła 
sprostować  swoj ą  wypowiedź, ponieważ  uważa, że jest on jedynym strażnikiem gminnym w 
Polsce, który pe łni dwie funkcje, z nasileniem na funkcj ę  remontowo-budowlan ą . Powiedziała, 
że jest pe łna podziwu jego postawie jako brygadzisty, jak i osoby która ma zawsze nowy zespó ł  
do pracy i z nim wykonuje te prace. Radna stwierdzi ła, że nie chciałaby, aby chodnik w jej 
miejscowo ści robił  ktokolwiek inny, tylko on ze swoj ą  ekipą  dlatego, że zaprojektuje, zrobi to 
zgodnie ze sztuką  budowlaną, z przepisami i odpowiada za wykonanie. Praca jego ekipy jest 
zawsze dobrze zrobiona. Radna zaproponowa ła, by Wójt do łożył  do strażnika kogo ś , kto by go 
wspierał, by prace budowlane mogły iść  w szybszym tempie. Doda ła, że teraz so łtysi mogą  
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potwierdzi ć  jako ść  wykonanych prac, bo wcze śniej takiej nie by ło. Powiedziała, że szanuje i 
podziwia pracę  strażnika. 

Pani Barbara Kolasi ńska, So łtys so łectwa Cieszeniewo równie ż  podziękowała Panu 
Bartłomiejowi Szewczakowi za wykonywanie ró żnych prac na terenach so łectw, a szczególnie 
za szybką  reakcj ę  po wichurze jak mia ła miejsce w Cieszeniewie. Zanim pani so łtys zadzwoniła 
z pro śbą  o wsparcie w sprawie remontowej przystanku, to ju ż  był  on obmierzony i przygotowany 
koszt naprawy. Doda ła, że zawsze mo żna liczyć  na strażnika zarówno w pracach remontowych, 
jak i pracach spo łecznych. 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 15.50 Przewodnicząca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamkn ęła obrady VI/2019 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integraln ą  część  protoko łu. 

Na tym protokó ł  zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

4~~Ajniczak 

Protoko łowała 

Izabela awojska 



Załączniki: 
1) Lista obecno ści. 
2) Analiza roczna stanu bezpiecze ństwa na terenie Gminy Świdwin za 2018 r. 
3) Informacja o stanie bezpiecze ństwa w zakresie ochrony przeciwpo żarowej na terenie Gminy Świdwin w 

roku 2018. 
4) Sprawozdanie z dzia łalno ści straży gminnej w Swidwinie za rok 2018. 
5) Informacja dotycz ąca budowy biogazowni w Starym Przybys ławiu. 
6) Odpowiedź  na interpelacj ę  z dnia 14.03.2019 r. 
7) Wniosek o dodatkowe wyja śnienia do przedstawionych odpowiedzi na interpelacj ę  z dnia 20.03.2019 r. 
8) Uchwała w sprawie przyznania dotacji celowej na roboty budowlane dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

M.B. Wspomożenia Wiernych w Rusinowie. 
9) Imienny wykaz g łosowania w sprawie przyznania dotacji celowej na roboty budowlane dla Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. M.B. Wspomożenia Wiernych w Rusinowie. 
10) Uchwała w sprawie przyznania dotacji celowej na roboty budowlane dla Parafii Rzymskokatolickiej pw. 

Sw. Ap. Piotra i Paw ła w Lekowie. 
11) Imienny wykaz g łosowania w sprawie przyznania dotacji celowej na roboty budowlane dla Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Sw. Ap. Piotra i Paw ła w Lekowie. 
12) Uchwała zmieniaj ąca uchwałę  w sprawie stwierdzenia przekszta łcenia Zespo łu Szkół  w Bierzwnicy w 

ośmioletnią  Publiczną  Szkołę  Podstawową  w Bierzwnicy. 
13) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany uchwa ł  w sprawie stwierdzenia przekszta łcenia Zespo łu 

Szkół  w Bierzwnicy w ośmioletnią  Publiczną  Szkołę  Podstawową  w Bierzwnicy. 
14) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 1 w budynku nr 24 po łożonego w 

miejscowo ści Rusinowo oraz okre ś lenia wysoko ści stawki bonifikaty od ceny sprzeda ży. 
15) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyra żenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr I w budynku 

nr 24 po łożonego w miejscowo ści Rusinowo oraz okre ś lenia wysokości stawki bonifikaty od ceny 
sprzedaży. 

16) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 24 po łożonego w 
miejscowo ści Rusinowo oraz okre ś lenia wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzeda ży. 

17) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku 
nr 24 położonego w miejscowo ści Rusinowo oraz okre ś lenia wysokości stawki bonifikaty od ceny 
sprzedaży. 

18) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku nr 34 po łożonego w 
miejscowości Rusinowo oraz okre ślenia wysokości stawki bonifikaty od ceny sprzeda ży. 

19) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 2 w budynku 
nr 34 położonego w miejscowo ści Rusinowo oraz okre ślenia wysokości stawki bonifikaty od ceny 
sprzedaży. 

20) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści. 
21) Imienny wykaz g łosowania w sprawie wyrażenia zgody na nieodp łatne nabycie nieruchomo ści. 
22) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie udzia łu w prawie w łasności budynku mieszkalnego i 

gospodarczego po łożonych w Swidwinie. 
23) Imienny wykaz g łosowania w sprawie wyra żenia zgody na zbycie udzia łu w prawie własno ści budynku 

mieszkalnego i gospodarczego po łożonych w Swidwinie. 
24) Uchwała w sprawie zbycia nieruchomo ści w Swidwinie na rzecz u żytkownika wieczystego. 
25) Imienny wykaz głosowania w sprawie zbycia nieruchomo ści w Świdwinie na rzecz u żytkownika 

wieczystego. 
26) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  udziału w nieruchomo ści położonej w miejscowo ści 

Ząbrowo. 
27) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  udziału w nieruchomo ści położonej w 

miejscowo ści Ząbrowo. 
28) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  lokalu mieszkalnego nr 1 po łożonego w budynku nr 39 w 

miejscowości Krosino oraz okre ślenia wysoko ści stawki bonifikaty od ceny sprzeda ży. 
29) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego nr I po łożonego 

w budynku nr 39 w miejscowo ści Krosino oraz okre ś lenia wysoko ści stawki bonifikaty od ceny sprzeda ży. 
30) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gmin ę  Świdwin porozumienia mi ędzygminnego w 

sprawie przej ęcia wykonania zadania publicznego w zakresie zagospodarowania frakcji energetycznej 
odpadów komunalnych. 

31) Imienny wykaz g łosowania w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez Gmin ę  Swidwin porozumienia 
międzygminnego w sprawie przej ęcia wykonania zadania publicznego w zakresie zagospodarowania 
frakcji energetycznej odpadów komunalnych. 

32) Uchwała zmieniaj ącą  plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2019. 
33) Imienny wykaz głosowania w sprawie zmiany planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 2019. 
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